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Pranos� ky
- leden
• V lednu mráz - těší nás; v lednu voda 

- věčná škoda.
• Leden jasný, roček krásný.
• V lednu málo vody - mnoho vína, 

mnoho vody - málo vína.
• Když v lednu hrom se ozve, hojnost 

vína je v očekávání.
• Když roste tráva v lednu, roste špat-

ně v červnu.
• Mnoho sněhu v lednu, mnoho hřibů 

v srpnu.
• Co leden sněhem popráší, to únor s 

vichrem odnáší.
• Leden studený, duben zelený.
• Když není konec ledna studený, únor 

to dvakrát nahradí.
• Teplý leden, k nouzi krok jen jeden.
• Když v lednu včely vyletují, to ned-

obrý rok ohlašují.
• Jak vysoko v lednu leží sníh, tak vy-

soko tráva poroste.
• Je-li leden nejostřejší, bude roček 

nejplodněší.
• Ryje-li krtek v lednu, končí zima v 

květnu.

Uzávěrka příš� ho 
čísla:

21. 1. 2022

LOUČOVICKÝ ZPRAVODAJ
periodický ti sk územního samosprávného celku obce Loučovice

Vydává: Obec Loučovice, IČ: 00245984, Registrační značka: MK ČR E 22951, Datum vydání: 4. 1. 2022
Odpovědný redaktor: Franti šek Fazekas, Adresa redakce: OÚ Loučovice, 382 76 Loučovice 51,

e-mail: zpravodaj@loucovice.info, tel.: 380 748 115, Tisk: TISKÁRNA ČERNÝ s.r.o., Černá v Pošumaví.
Distribuce: OÚ Loučovice.

Vydavatel není odpovědný za obsah a pravdivost oti štěných inzerátů a vyhrazuje si právo nezveřejnit inzerát/člá-
nek, který by jej poškozoval nebo byl svým obsahem proti zákonný. Vychází 12x ročně nákladem 800 ks. 

V lednu oslaví své krásné jubileum

 paní  BUCKÁ BOŽENA
  KOLAŘÍKOVÁ DAGMAR
  LEPSCHY ERNA
  VOSOLOVÁ LIBUŠE
  ŽINČÁKOVÁ PAVLA

 pan  HOLEC ZDENĚK
  VÁCLAVÍK KAREL

Všem výše uvedeným přejeme vše nejlepší, plno
životních radostí  a mnoho dalších let spokojeného života.
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V obci byla na podzim, minulého roku pro-
vedena další rekonstrukce hasičské zbroj-

nice. Obci se na tuto renovaci podařilo po 
třech letech sehnat dotaci z Integrovaného 
regionálního operačního programu.

„V minulém roce jsme se do toho pustili a cel-
kové náklady jsou cca 3200000,- Kč, z čehož 
obec platí 450000,- Kč a zbytek je financován 
právě z dotace,“ vysvětluje financování sta-
rosta obce Jan Kubík.

Cílem rekonstrukce jsou opravy střech garáží a 
hlavní budovy, dále rekonstrukce garáží, které 
byly omítnuty, byly v nich položeny nové pod-
lahy a budou osazeny novými vraty. Upravuje 
se i venkovní plocha před hasičskou zbrojnicí.
„Hlavně se nám podařilo odvodnit celý dvůr 
a vznikly nové zpevněné plochy, jak asfalto-
vé, tak ze zatravňovacích tvárnic, kde vznik-
nou nová parkovací místa pro členy hasičské-
ho sboru,“ dodává starosta Jan Kubík.
Jedná se o třetí etapu rekonstrukce loučovické 
hasičské zbrojnice a měla by být také etapou 
poslední. Brzký nástup zimního počasí trošku 
zkomplikoval brzké dokončení rekonstrukce, 
nicméně se vše podařilo dokončit s minimál-
ním zdržením.

- František Fazekas -

OPRAVA HASIČSKÉ ZBROJNICE

Přejeme Vám, ať všechny překážky, které Vás v novém roce čekají, úspěšně zdoláte.

14. Přední hlídka Royal Rangers Vyšší Brod p.s.
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Usnesení č. 217/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje ově-
řovatele zápisu Stanislava Hackla a Rudolfa 
Greschnera jako zapisovatele Daniela Hovor-
ku.

Usnesení č. 218/2021
Zastupitelstvo schvaluje navržený program 
zasedání, schvaluje pronájem elektronické  
úřední desky a schvaluje rozšíření programu o 
jednání uvedené body:
• 16.1. Žádost o zařazení do evidence žada-

telů o pronájem bytu v č.p. 60.
• 16.2. Zpráva o provedení účetní závěrky 

ZŠ a MŠ Loučovice.
• 16.3. Výroční zpráva o činnosti  ZŠ a MŠ 

Loučovice za školní rok 2020/2021.
• 16.4. Žádost ZŠ a MŠ Loučovice o sou-

hlasné stanovisko s nákupem techniky.
• 16.5. Souhlas s nákupem vybavení po 

jednotlivých položkách.
• 16.6. Smlouva o podvýpůjčce nemovité 

věci s JČK.
• 16.7. Změna rozsahu stavebních prací na 

akci Skládka Loučovice-Čertova stěna.
• 16.8. Souhlas s uzavřením kupní smlouvy 

na pozemek p.č. 124/1 o výměře 1907 
m2 v k.ú. Dvorečná.

• 16.9. Žádost o poskytnutí  dotace (pří-
spěvku) pro Vltavan Loučovice-oddíl ko-
pané p.s.

• 16.10. Žádost o poskytnutí  dotace (pří-
spěvku) pro Domov pro seniory Kaplice.

• 16.11. Strategický rámec MAP- seznam 
investi čních priorit ZŠ a MŠ Loučovice 
(období 2021-2027).

• 16.12. Zpráva z kontrolního výboru.

Usnesení č. 219/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje 
Smlouvu o Úhradě nadnormati vních výdajů se 
ZŠ a MŠ Loučovice v předloženém znění.

Usnesení č. 220/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje po-
skytnutí  dotace pro Vltavan Loučovice z.s. ve 
výši 180 000,- CZK a to na základě dotace, se 
splatností  do 30 dnů od podpisu smlouvy.

Usnesení č. 221/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje uza-
vření smlouvy o budoucí smlouvě s JČK v 
předloženém znění k datu 3.1. 2022.

Usnesení č. 222/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí žádost o pronájem bytu.

Usnesení č. 223/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí se 
zveřejněním záměru prodat část pozemku p.č. 
227/4 o celkové výměře 30 m2.

Usnesení č. 224/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje 
uzavření koncesní smlouvy „Smlouva o pro-
vozování vodohospodářské infrastruktury v 
majetku obce Loučovice „  dle nabídky vybra-
ného dodavatele, společnosti   ČEVAK a.s., Se-
verní 2264/8, 370 10 České Budějovice , IČO: 
60849657. 
Zastupitelstvo obce Loučovice bere současně  
na vědomí, že k uzavření koncesní smlouvy  
bylo dne 3.12. 2021 vydáno  stanovisko Mini-
sterstva fi nancí dle § 186 zákona č. 134/2016 
Sb., o zadávání veřej-ných zakázek, se závě-
rem, že nebyla shledána rizika, která bránila 
uzavření koncesní smlouvy z hlediska závazků 
vyplývajících ze smlouvy a jejich vlivu na eko-
nomickou situaci obce Loučovice.

Usnesení č. 225/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice.
I. bere na vědomí 
návrh obsahu změny č. 8 územního plánu Lou-
čovice dle přílohy č. 1 tohoto materiálu, 
II. schvaluje 
pořízení změny č. 8 územního plánu obce Lou-
čovice zkráceným postupem pořízení a obsah 
změny č. 8 územního plánu obce Loučovice,
III. ukládá 
Obecnímu úřadu Loučovice, pořizovateli této 
změny, zajisti t zpracování návrhu změny č. 8 
dle schváleného obsahu této změny.

Usnesení č. 226/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje Plán 
obnovy vodovodů a kanalizací na období 2022 
až 2031 v předloženém znění. 

Usnesení č. 227/2021
V souladu s ust. § 13 odst.2 písm b) zákona 
č.250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů, ve znění pozdějších před-
pisů Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje 
a stanovuje tato pravidla rozpočtového provi-
zoria s účinností  od 1.1.2022 do doby schvále-
ní rozpočtu Loučovice.

Do doby schválení rozpočtu budou hrazeny 
nezbytně nutné výdaje tak, aby nedošlo
k narušení plynulosti  hospodaření.

Mezi výdaje patří zejména:
- výdaje na základě plnění smluvních vztahů z 
předchozích období
- úhrady dodavatelských faktur
- výdaje na zabezpečení chodu obce, než bude 
schválen rozpočet
- povinnosti  vyplývající z pracovně právních 
vztahů
- výdaje vyplývající z obecně závazných práv-
ních předpisů
- výdaje na odvrácení vzniku škody na majetku 
obce
- fi nancování rozjetých investi čních akcí, je-

jichž zastavení by znamenalo pro obec   dal-
ší zvýšené náklady (nové investi ční akce se v 
době rozpočtového provizoria nezačínají)
- čerpání výdajů u akcí, které jsou fi nancovány 
z dotačních ti tulů v souladu s harmonogra-
mem programu, případně s fi nančním plá-
nem. 

Do doby schválení rozpočtu obce nebude 
obec uzavírat žádné smlouvy, ze kterých by 
vyplývala platební povinnost před schválením 
rozpočtu.
Příjmy budou tvořeny daňovými příjmy, neda-
ňovými příjmy (např. příjmy z nájmů, apod.) a 
transfery.
Rozpočtové příjmy a výdaje uskutečněné v 
době rozpočtového provizoria se stávají pří-
jmy a výdaji rozpočtu obce po jeho schválení.

Usnesení č. 228/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí rozpočtové opatření č. 11 v předloženém 
znění.

Usnesení č. 229/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje uza-
vření Smlouvy č.CB-001030067517/002-SECB. 
se společností  EG.D, a.s. o zřízení věcného 
břemene  v předloženém znění.

Usnesení č. 230/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje uza-
vření dodatku č.3 Smlouvy o smlouvě budoucí 
č.: CB-0011030063399/003-ASE se společ-
ností  EG.D, a.s. o zřízení věcného břemene  v 
předloženém znění.

Usnesení č. 231/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje žá-
dost o zařazení do evidence žadatelů o pro-
nájem bytu a souhlasí s uzavřením nájemní 
smlouvy na byt v č.p. 60 od 1.1.2022

Usnesení č. 232/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí Zprávu o provedení účetní závěrky ZŠ a MŠ 
Loučovice vypracovanou společností  PLAN 
CONTROL s.r.o. v předloženém znění.

Usnesení č. 233/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí Výroční zprávu  o činnosti  ZŠ a MŠ Loučo-
vice za školní rok 2020/2021 v předloženém 
znění.

Usnesení č. 234/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí s ná-
kupem techniky MEIKO FV 130.2 na umývání 
černého nádobí pro ZŠ a MŠ Loučovice, za 
cenu 471 742,70 CZK včetně DPH, která ten-
to nákup realizuje svým jménem a za použití  
vlastních fi nančních prostředků z investi čního 
fondu.

VÝPIS USNESENÍ Z ŘÁDNÉHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE LOUČOVICE KONANÉHO
DNE 20. 12. 2021
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Usnesení č. 235/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice  s ohledem na 
Organizační směrnici č. OS-02/2018 souhlasí 
s nákupem vybavení dětského klubu Čertík po 
jednotlivých položkách v předloženém znění.

Usnesení č. 236/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje 
Smlouvu o podvýpůjčce uzavřenou s JČK pod-
le § 2193-§2200 OZ  v předloženém znění.

Usnesení č. 237/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí na zá-
kladě změnového listu s uzavřením dodatku 
č.1 Smlouvy se společností A.K.U.P.I. ze dne 
25.11. 2019 v předloženém znění. 

Usnesení č. 238/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice souhlasí na 
základě Protokolu z elektronické aukce č.: 
2389D000057/21 s uzavřením kupní smlouvy 

s vydražitelem na pozemek p.č. 124/1 o vý-
měře 1907 m2 v k.ú. Dvorečná  za cenu 1 012 
000,-CZK

Usnesení č. 239/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje po-
skytnutí dotace pro Vltavan  Loučovice -  oddíl 
kopané p.s. ve výš 180 000,- CZK, to na zákla-
dě dotace se splatností do 30 dnů od podpisu 
smlouvy.

Usnesení č. 240/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje po-
skytnutí daru pro Domov pro seniory Kaplice, 
IČ: 60630213 ve výši 5 000,-CZK, a to na zákla-
dě darovací smlouvy, se splatností do 30 dnů 
od podpisu smlouvy.

Usnesení č. 241/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice schvaluje Stra-
tegický rámec MAP- seznam investičních prio-
rit ZŚ a MŠ Loučovice na období 2021 až 2027 
v předloženém znění.

Usnesení č. 242/2021
Zastupitelstvo obce Loučovice bere na vědo-
mí Zápis kontrolního výboru obce Loučovice 
ze dne 9.12.2021  v předloženém znění.

Poznámka:
Úplný zápis ve smyslu stanovení §95 odst. 5 
zákona o obcích je uložen na obecním úřadu k
nahlédnutí.

Obecní úřad je na požádání povinen umožnit 
občanům nahlédnout do zápisu ze zasedání 
zastupitelstva
Obce.

Vážené čtenářky a vážení čtenáři našeho 
zpravodaje. V prosincovém čísle jsme na 

straně 5. uveřejnili informaci o takzvaném 
„Smart Info“. 
Dnes se pokusím vysvětlit výhody tohoto způ-
sobu šíření obecních informací.

Vypadá to sice „učeně“, ale v zásadě jde o to 
využít možnost nechat si zasílat formou SMS 
zpráv to co vysílá místní rozhlas. O výhodách 
takového „hlášení“ napíši pár slov na závěr 
tohoto článku. 
Prvním a nejdůležitějším krokem je registrace. 

Přesněji řečeno registrace vašeho telefonu. Je 
to celkem snadné. Pokud tedy máte počítač.
Na otevřené obrazovce www.loucovice.info je 
návod k registraci vždy vlevo uprostřed strán-
ky. Pokud si nevíte rady určitě je ve vašem 
okolí někdo, kdo počítač má a rád vám s regis-
trací pomůže. Třeba i v době úředních hodin 
na Úřadu obce Loučovice.

A na závěr výhody. Hlášení, které vám přijde 
formou smsky, nikdy nepřeslechnete. Přečíst 
si ho můžete třeba stokrát. Můžete ho přepo-
slat a hlavně vám bude doručeno do míst, kde 
se právě nacházíte. Prostě nejste v Loučovi-
cích a stejně čtete hlášení místního rozhlasu. 
Na závěr to nejlepší, slovy klasika: „ a to všech-
no zadarmo!“
Snad vám tato informace přijde vhod a na 
otázku položenou do názvu tohoto článku si 
odpovíte celkem logicky, že ideální je obojí.

- Mgr. Daniel Hovorka-tajemník Úřadu obce 
Loučovice -

HLÁŠENÍ MÍSTNÍHO ROZHLASU, NEBO SMS?
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Vážení čtenáři,
v uplynulém roce rybářský svaz uspořádal 

závody pro malé i velké rybáře, proběhl úklid 
a úprava břehů kolem vody, dále začal dětský 
rybářský kroužek. V letošním roce, pokud to 
situace dovolí, bychom rádi opět tyto akce zo-
pakovali. Dětský kroužek začne v pondělí 31.1. 
2022 od 16:00 na hasičárně, přijít může kaž-
dý. Dětské závody proběhnou v červnu a poté 
i závody pro dospělé. Přesné termíny budou 
viset na plakátech po obci a také ve zpravoda-
ji. Všechny ostatní akce se budou zveřejňovat 
během roku. Velké díky patří všem, kteří se na 
těchto akcích podílejí. Dále děkujeme všem, 
kteří se u vody a k přírodě chovají tak jak se 
sluší a patří. V novém roce přejeme mnoho 
krásných úlovků, klidných chvil nejen u vody, 
ale i v soukromém životě a především zdraví.
Petrův Zdar

- Rybářský svaz Loučovice -

INFORMACE Z RYBÁŘSKÉHO SVAZU

Zimní sezóna ve skiareálu na Lipně přinesla 
hned několik novinek. Jednou z nejpod-

statnějších a nejzajímavějších pro všechny co 

na Lipno přijedou, je možnost večerního lyžo-

vání v ceně celodenního skipasu. Letos se to-

tiž na celodenní skipas lyžuje až do večera. Na 

svahu můžete trávit tedy celý den. Denně už 

tradičně od 8.30 do 16 hodin a večer pak od 

18 do 21 hodin. Vzniklou pauzu jistě skvěle vy-

plní návštěva restaurace Stodola nebo cukrár-

ny Povidloň, kde doplníte potřebnou energii.

- Lipnoservis s.r.o. -

VEČERNÍ LYŽOVÁNÍ VE SKIAREÁLU LIPNO ZDARMA

Informace, kterou vám tímto přinášíme po-
těší ty, kteří budou mít nové vedení inženýr-

ských sítí, kterou zhotovuje společnost VHS  a 
zjevně nebude úplně příjemná pro ty z vás, 
kteří míří na Dvorečnou a budou muset snášet 
jistá dopravní omezení.
Plánovaná uzavírka a zvláštní užívání komu-
nikace nastane v jednu hodinu ráno dne 5. 
ledna 2022 a potrvá do 14. září téhož roku. 
Dopravní řešení včetně objížďkové trasy na-
leznete na další straně a na stránkách obce.
Všem děkujeme za pochopení.

- Mgr. Daniel Hovorka-tajemník Úřadu obce 
Loučovice -

UZAVÍRKA MÍSTNÍ KOMUNIKACE LOUČOVICE-DVOREČNÁ
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Po dvou zrušených sezonách z důvodu pandemie koronaviru se poda-
řilo dohrát kompletně všechny zápasy podzimní čás�  tohoto ročníku. 
Áčko v posledních dvou zápasech doma prohrálo nejprve s Karlovými 
Vary 2 : 6 a v dohrávce sedmého kola odloženého z důvodu karantény 
soupeře z Bohušovic prohrálo 3 : 5. Zápas s Bohušovicemi ukazuje jak 
je kuželkářský sport zrádný. Oba týmy v součtu 12 hráčů po 120 ho-
dech naházeli v součtu úplně stejně kuželek, ale bodují se jak jednot-
livý hráči, tak poražené kuželky a k tomu ještě výkony na jednotlivých 
drahách. Což znamená, že jedna shozená kuželka navíc ve správný 
moment by pro nás znamenala remízu, a další shozená kuželka navíc 
by znamenala výhru. Ale to je jen teorie a na tu se historie neptá.
Áčko zakončilo podzim po jedenác�  odehraných zápasech na 8. místě 
se ziskem 8 bodů, Béčko v posledních dvou zápasech uhrálo dva body, 
když vyhrálo v Nové Vsi pro�  jejich céčku 5 : 2 velkým rozdílem 114 
kuželek a pak prohrálo v posledním zápase ve velkém derby s Čes-
kým Krumlovem, rovněž hrajícím domácí zápasy na naší kuželně, 2 : 
6. Nově složené béčko se tak po úvodu sezony, kdy se rozehrávalo a 
moc se nedařilo, rozehrálo a nakonec po podzimních 13 zápasech drží 
taktéž 8. místo jako áčko se ziskem 11 bodů.
Dorost jak již bylo psáno dříve, zakončil podzim na 4. místě. Nyní ná-
sleduje přibližně měsíční zimní přestávka a ke konci ledna začne pro 
áčko, béčko a dorost jarní část. Držme společně palce.

Velice děkujeme našim fanouškům, kteří pravidelně chodí na každý 
domácí zápas a i těm, kteří jezdí na zápasy venkovní. Bez Vás by to 
nešlo, jste skvělí!!!

JEDEME VLTAVAN, JEDEME!!!

- Vltavan Loučovice, oddíl kuželek -
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HRAVÉ ZKOUMÁNÍ ŠAMANSKÝCH BUBNŮ A PŘI-
ROZENĚ ZNĚJÍCÍCH NÁSTROJŮ
Interaktivní hudební workshop pro všechny žáky naší školy. Bubeník 
David Cháb alias Davído představil dětem netradiční hudební nástroje 
a nakonec rozezvučel spolu s nimi šamanské bubny. Že se všichni do 
hry pustili s vervou a dobře se u toho bavili, bylo slyšet po celé škole :)

MIKULÁŠSKÁ NADÍLKA
I v tomto roce zavítali do naší školy Mikuláš s anděly a čerty v podá-
ní deváťáků. Poslechli si básničky a písničky, které si pro ně připravili 
mladší spolužáci, rozdali pár varování hříšníkům a samozřejmě zaslou-
žené odměny pro všechny, kteří byli celý rok hodní. Že se jedná sku-
tečně jen o milé připomenutí tradice a ne o bezúčelné strašení krásně 
ukazuje i fotografie z návštěvy v první třídě…

ŽÁKOVSKÁ KONFERENCE
Dlouhodobá projektová práce žáků osmých a devátých tříd, kdy sesta-
vují velký a podrobný ,,referát” na vybrané téma, přednášejí ho před 
publikem složeným z nižších ročníků a učitelů a v závěrečné diskuzi od-
povídají na otázky. Loňský ročník se bohužel uskutečnit nemohl (i ten 
letošní byl organizován jinak) a tak bylo oprášeno téma ,,Týká se to i 
nás?” a využito letos. V rámci tohoto velkého tématu představili žáci 
mnoho prací zaměřených na zdraví, životní prostředí či živelné pohro-
my. Jejich práce jsou ke zhlédnutí na webu školy.

VÁNOČNÍ TVOŘENÍ
Tvorba vánočních dekorací s p. Halkou Bicanovou patří též k oblíbeným 
předvánočním činnostem našich žáků. Všechny děti z prvního stupně si 
letos mohly vytvořit krásné svícny z voňavého chvojí a drobných ozdob 
podle svého vkusu. Vánoční, ale i tvůrčí atmosféra z jejich zaujaté práce 
přímo dýchala :)

LIŠČATA ZPOD HORY LOUČÍ HLEDAJÍ VÁNOČNÍ 
HVĚZDU VE MĚSTĚ KRUMLOVĚ
Moc rádi jezdíme v čase předvánočním do pohádkového města Čes-

kého Krumlova. V kamenných uličkách hledáváme všemožné symboly 

nejkrásnějšího svátku v roce – Vánoc. Anděly, andílky i serafy, medví-

ďata, medvědy, medvědice, okroužkované svaté, oslíky, volky, kapříky, 

jesličky, jedličky, smrčky, čertíky i ozdobičky. 

Letos naše liščí třída pátrala po zářící hvězdě Betlémské. Ta první sví-

tila nad starobylým knihkupectvím Expedice. Zdejší hvězda nám uká-

zala plné police báječných knížek pro děti, bohatě ilustrovaných, a tak 

krásně vonících tajemstvím a tiskařskými barvami. Druhým hvězdným 

zastavením je krámek nad řekou Vltavou, odkud se linou tóny vánoč-

ních písní a koled z Čech i z celého světa. Víte, že i Bob Dylan nahrál 

nádhernou desku starých vánočních písní?

Do třetice vedou naše kroky do keramické dílny u dvou našich konva-

linkových kamarádek. Uvnitř nás čeká paní keramička Stáňa, hrnčířský 

kruh a hora krásné, tvárné hlíny červenice. Plácáme zimní pařezové 

trpaslíky, kteří se vejdou do dlaně, do malé rozpálené pece i do od-

řeného kufru po babičce. Pod rukama liščat se začínají šklebit vousatí 

krasavci ve špičatých kloboucích, veselí vousáči, na které se zalíbením 

hledí všichni andělé z nebes, co jich tu u Konvalinek po stěnách visí. 

Pod rozprostřenými  křídly andělů, pod zářící hvězdou betlémskou spí 

malé pacholátko – říkají mu Ježíš… 

Učitel Jonáš a jeho liščata ze III. třídy

- ZŠ a MŠ Loučovice -



strana 10

S
EN

IO
Ř
I

V prosinci 2021 bylo v Senior klubu velmi 
živo. Členové klubu se pravidelně scháze-

li. Pokračovalo i rehabilitační cvičení a vládla 
pohodová vánoční atmosféra. A stejně jako v 
rok zpět se  Senior klub rozhodl, že potěší naše 
osaměle žijící seniory akcí „Vánoční překvape-
ní“ dne 10.12.2021, o čemž podrobně  vypráví 
- Třetí loučovický příběh o dobru.
Tento příběh je dobrým skutkem, který psal 
sám život. Je to povídání o dobrých lidech 
všech věkových skupin, kteří se rozhodli vě-
novat dobro a udělat radost těm nejzranitel-
nějším z nás, osaměle žijícím seniorům. Chtěli 
jsme našim seniorům dát najevo, že si jich vá-
žíme, že jsou námi respektováni a že si ceníme 
jejich přítomnosti. Nečekali jsme odměnu a 
věnovali jsme svůj volný čas i své prostředky 
k tomu, abychom v této době vánoční potěšili 
ty, kteří si z našeho pohledu ocenění nejvíce 
zaslouží. Chtěli jsme dosáhnout toho, aby-
chom měli jeden k druhému blíže a to se nám 
zase povedlo.  Více jak 35 vybraných seniorů 
obdrželo  balíček s cukrovím, ovocem a něčím 
pro potěšení. Obdarované seniory vybíraly 

samotné seniorky. Roznášelo se týž den a roz-
váželo  ještě v neděli. Senioři nám otevřeli s 
úsměvem a dojetím, že si někdo jen tak vzpo-
mněl. Nechyběly ani slzičky, což dojme každé-
ho, kdo daruje.  Předání balíčků s vánočním 
překvapením osamělým seniorům bylo zavr-
šením našeho příběhu, se šťastným koncem  a 
nečekanými milými návštěvami.
Před rokem jsme zaseli společně semínko 
krásné tradice, která tu již zřejmě v době Vá-
noc bude napořád, neboť všichni ti, kteří se s 
námi společně podíleli (příznivci klubu a dob-
rovolníci), mají srdce na pravém místě.
A jak to vše probíhalo?
Na počátku příběhu stály členky Senior klubu 
Loučovice. Přidali se i příznivci klubu, občané 
obce Loučovice a i naši nejmenší. Následně se 
pak vyrazilo do terénu s balíčky a rozdávaly 
jsme radost a potěšení.
VELKÉ PODĚKOVÁNÍ náleží VŠEM, KTEŘÍ SE NA 
AKCI PODÍLELI, DAROVALI A JSOU NÍŽE UVE-
DENI! Společně jsme darovali pocit sounáleži-
tosti v době vánoční.
Na akci se podíleli:
Turečková Anna - cukroví

Kupčíková Zdeňka - cukroví
Hacklová Hana - cukroví
Stanislav a Martina Hacklovi - sponzorský dar
Kroneislová Jana - cukroví
Marýsková Marie - cukroví
Mikešová Zuzana - cukroví
Štubnerová Kristina - cukroví
Vaňková Anna - cukroví
Žáčková Jaroslava - cukroví
Srbová Hana - cukroví
Zlatevová Angela - ovoce a něco na louskání
Bäumlová Marta - ovoce
Vrabčeková Jana - cukroví
Dudlová Denisa - cukroví
Novotná Zdeňka - ovoce, cukrovinky, něco na 
louskání
Šindelářová Libuše - cukroví
Vosolová Libuše - ovoce
Jendřišáková Jana - cukroví
Mgr. Vachová Pavla – cukroví, organizační za-
jištění
Mgr. et Bc. Kateřina Berná - cukroví, přízdoby 
(přáníčka) - od Tomíka a Elišky
Povolná Jarmila, Sabina a Anička - cukroví
Hošková Věra - porcované kávy a čaje
Hrabalová Monika - porcované kávy a čaje
Gerhartová Hana - balené cukroví, sušené 
ovoce, bylinné čaje a masti a něco pro mlsný 
jazýček členek klubu
Mgr. Veronika Tůmová - ovoce
Strychová Renata - cukroví, ovoce a porcova-
né kávy
"Malíci a Velíci" z MŠ Loučovice - vánoční 
přáníčka (Mgr. Veronika Tůmová a Martina 
Albrechtová)

Přejeme  vše dobré v novém roce 2022.

- Mgr. Pavla Vachová, Senior klub Loučovice -

INFORMACE ZE SENIOR KLUBU LOUČOVICE

                      SENIOR KLUB LOUČOVICE                                 
 

                       HARMONOGRAM  -  LEDEN  2022 
 

 
 
 
 
 

77 

7. 1. 2022 
(čtvrtek) 

Senior klub otevřen v době od 14.00 – 16.00 hod 

21. 1. 2022 
(čtvrtek) 

Senior klub otevřen v době od 14.00 – 16.00 hod 
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Mezi nejstarší stavby kláštera se slohově 
řadí zejména východní část konventního 

kostela, která je tvořena pěti bokým závěrem, 
příčnou lodí a síňovým trojlodím. Základní os-
nova východní části  kostela vychází z půdory-
sného řešení, které bylo u cisterciáckých kláš-
terů velmi časté již v 12. století . Varianta ve 
Vyšším Brodě je v evropském měřítku zvlášt-
ní zejména klínovým dvojbokým uzavřením 
vnějších kaplí. S obdobnou formou ukončení 
presbytáře se setkáváme v Lašovicích u Mi-
levska, které odborníci také kladou do druhé 
poloviny 13. století .
Výška příčné lodi i presbytáře je v poměru k 
šířce větší, než tomu bylo v českém prostředí 
u starších staveb. Výšková dimenze se zde za-
čala výrazněji prosazovat a dosáhla již poměru 
1:2,5. Celý prostor tak získal větší dynamiku. 
K jejímu zvýraznění přispěly svazkové kleneb-
ní přípory, které jsou nejnápadnější složkou 
vnitřního členění příčné lodi a presbytáře. 
Podle těchto přípor můžeme i rozlišit i postup 
stavby klášterního kostela.
Užití  klenebního systému s válcovými přípo-
rami dokládá, že do architektury klášterního 
kostela ve Vyšším Brodě výrazně pronikla ode-
zva severofrancouzské klasické goti ky. O jejím 
vlivu na utváření příčné lodi a presbytáře kláš-
terního kostela ve Vyšším Brodě neodpovídá 
však jen klenební systém, půdorysná formy 
polygonálně uzavřeného presbytáře či prosto-
rová proporcionalita. Odezva klasické goti ky 
je zde patrná i ve formách okenních kružeb. 
V jednotlivých bocích závěru presbytáře jsou 
značně vysoká ští hlá okna s hroti tými záklen-
ky, jejichž tvar určily výškově vypjaté proporce 
celé stavby. Podobné vzorce kružeb mají na-
příklad okna pařížské Sainte-Chapelle a ka-
tedrály v Amiens.
Kružby v oknech presbytáře klášterního kos-
tela ve Vyšším Brodě byly obnoveny při re-
staurování kostela v 19. století . Ve 2 oknech 
zůstaly původní, ve 3 se nacházejí nové.

Okny se vlévalo světlo do presbytáře. Byl 
tedy naplněn světlem bohatěji než ostatní 
části  kostela, což zdůrazňovalo jeho význam 
jako kultovního centra chrámu. Jeho dnešní 
prosvětlení je ovšem mnohem menší, než za-
mýšlel goti cký stavitel, protože větší část oken 
zakrývá rozměrný raně barokní oltář.
Zatí m co v presbytáři a v příčné lodi vládnou 
formy z výrazového rejstříku klasické goti ky, 
poněkud jiný svět tvarů spatřujeme v chóro-
vých kopulích, do nichž se obě ramena příčné 
lodi na východě otevírají. Členění architektury 
tu vzniká pouhým odebráním hmoty z bloku 
zdiva. Takové myšlení však není ve shodě s 
principy klasické goti ky. Vnitřní, do kaplí obrá-
cené hrany zmíněných oblouků, člení pozoru-
hodný vlnitý profi l. Tento prvek patří k identi -
fi kačním znakům práce mistra.
Milan Hlinomaz napsal: „Svými rozměry není 
vyšebrodský klášter veliký, ale jeho komor-
nost a výstavnost ve všech fázích goti ckého 
slohu jej řadí k pozoruhodným lokalitám, je-
jichž genius loci zasáhne každého vnímavěj-
šího návštěvníka. Po architektonické stránce 
zde najdeme raně a vrcholně goti cké prvky 
přejímající hlavně francouzské vlivy, ale i ryze 
ojedinělá řešení nebo i prvky ukazující stejný 
program výzdoby v regionu působící kame-
nické huti . Další pozoruhodnou zajímavostí  
je skutečnost, že jádro kláštera. Tedy kostel s 
kvadraturou, zůstaly goti cké a byly rovněž, na 
rozdíl od ostatních klášterů, ušetřeny barok-
ních přestaveb.“
V období let 1281 až 1286, kdy byl druhým 
opatem v klášteře Vyšší Brod Adam, se prav-
děpodobně započalo se stavbou „většího kos-
tela“. To odpovídá mé domněnce, že v roce 
1259 přišel Adam do Vyššího Brodu z Wilhe-
ringu jako mladý zdravý mnich. Tento druhý 
opat kláštera ve Vyšším Brodě se zasloužil ne-
jen o zahájení stavby „většího kostela,“ ale byl 
i svědkem odboje Vítkovců proti  králi. Poprvé 
se objevuje opat Adam v listi ně z 12. listopadu 

1281, kdy Jindřich z Rožmberka daroval kláš-
teru Vyšší Brod vesnice Studené, Kobylnice, 
Zahrádka a Přední Kruhová. Vesnice byly da-
rovány „na postavení kostela.“
V letech 1286 až 1309 byl třetí m opatem v 
klášteře Vyšší Brod O� o II. Rok 1286 se obje-
vuje u Kaidla i u Schmidta, pouze Charvátová 
uvádí až rok 1290. V té době zřejmě nebyl ve 
Vyšším Brodě žádný mnich, který by byl scho-
pen řídit a dokončit stavbu chrámu a tak opat 
O� o II. přišel do Vyššího Brodu z Wilheringu. 
Pod jeho vedením byl nejen dostavěn chrám, 
ale klášter i hospodářsky značně rostl. Když 
svou misi O� o II. ve Vyšším Brodě úspěšně 
dokončil tak byl povolán, zřejmě na počátku 
roku 1309, do Wilheringu, kde byl v období od 
13. ledna do 21. března 1309 opatem.
V letech 1292 až 1293 se v klášterních listi -
nách poprvé píše o odpustcích udělovaných 
na stavbu klášterního kostela. Jedenáctého 
června 1292 píší biskupové Friedrich a Hein-
drich z Lavan, že stavba vzhledem k velkole-
posti , s kterou byla započata, nemůže být bez 
pomoci věřících dokončena. Dále se zde píše: 
„Tento kostel bude velkým nákladem vybudo-
ván, co prostředky stačí, aby toto chvályhodné 
dílo, započaté ku cti  Nejsvětější Panny Marie, 
dokončeno bylo.“
Dne 22. dubna 1293 udělil biskup Tomáš z 
Prahy věřícím odpustky, protože si přál, „aby 
k dílu kostela slavné Panny Marie kláštera 
Vyšší Brod stavěného velkým nákladem, při-
spěli k jeho dokončení“. Další odpustky byly 
uděleny 15. června 1293. Již v roce 1292 byl 
vysvěcen hlavní oltář a 15. června 1293 udělili 
biskupové Heindrich z Merseburku a Bernard 
z Melsseu věřícím odpustky za příspěvky „na 
zhotovení svícnů a ornátů kláštera Vyšší Bod.“ 
Antonín Cechner píše: „Stavba velkolepě zalo-
ženého kostela pokračovala pomalu. Ku konci 
13. století  posti žena byla požárem, jenž jí zdr-
žel.“ Já sám jsem nikde jinde dosud zprávu o 
požáru nenašel.
V roce 1305 byly dokončeny jižní kaple mezi 
kněžištěm a sakristi í s přiléhajícími částmi 
příčné lodi. Čtyři oltáře byly svěceny bisku-
pem Rudgerem z Bozamu. Stalo se tak 23. 
června 1305 a jednotlivé kaple byly zasvěceny 
Panně Marii, svatým Apoštolům, Janu Křti teli 
a Všem svatým. Za vzor při stavbě vyšebrod-
ského kláštera sloužil klášter ve francouzském 
Fontenay. V tu dobu byly vystavěny i jídelna, 
ložnice a ohřívárna, správně nazývané refek-
tář, dormitář a kalefaktorium. Materiálem pro 
stavbu kláštera byla jemnozrnná žula z blízké 
Kraví hory. První kameníci byli cizí, snad také 
laičtí  bratři z kláštera.

- zdroj: archiv Franti ška Schussera -
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